
Zápis z výroční členské schůze ZO ČSV Kladno - 1.2.2023 

Schůze byla započata důslednou prezencí, při níž každý příchozí odevzdal svou měl a obdržel plátěnou 

tašku s propagací naší organizace i chovu silných včel a tím i včelstev.  

Přítel předseda navrhl jako zapisovatele přítele Červeného a jako další členy návrhové a volební komise 

Ivu Novákovou a Marka Štochla. 

Pro 46, proti 0, zdrželi se: 2 (přítel Červený a přítelkyně Nováková) – návrh byl přijat   

Řádných členů ZO bylo na začátku schůze přítomno 48 a proto přítelkyně Belušová sdělila, že je třeba 

vyčkat a vyhlásit konání náhradní schůze.    

V mezičase promluvil přítel předseda a byly též provedeny gratulace k jubileím přítele Bláhy a přítele 

Maurice. Dále ještě nebylo popřáno příteli Pafelovi a přítelkyni Bernardové, ti ale ani dnes nebyli 

přítomni.  

Přítelkyně Belušová poděkovala za účast na Medových Vánocích a všem zdravotním důvěrníkům za 

podzimní ošetření včelstev. Odměnou jim byla předána žlutá trička se včelou. Přítel Hes pochválil včelu 

na tričku, že je sympaticky zakulacené postavy.    

Přítel předseda vyhlásil minutu ticha k uctění památky přítelkyně Růženky Uldrychové a přítele Aloise 

Štamberka. 

Po 30 minutách vyhlásil přítel předseda náhradní schůzi se stejným obsahem, jen mírně 

promíchanými body. Schůze byla označena jako usnášeníschopná. 

Opakování hlasování o odvolání Roberta Plecitého z funkce člena Kontrolní komise 

Slovy předsedy a jednatelky byly připomenuty důvody odvolání Roberta Plecitého z funkce člena KK 

v loňském roce. Přítel Plecitý dostal prostor, který si sám vyžádal k obhajobě svého odvolání, ale ze 

zdravotních důvodů se omluvil ze společenských akcí ve dnech 31. 1. - 2. 2. 2023. Přes vyzvání nikdo 

z přítomných členů nevznesl požadavek na změnu usnesení z roku 2022 a tak obsazení současné 

kontrolní komise zůstává definitivní a nezměněné. 

Zpráva o činnosti a událostech v roce 2022 

Zprávu přednesla Dana Belušová a vyzvala všechny, aby sledovali webové stránky. Poděkovala našemu 

webmasterovi a vypíchla stěžejní aktivity roku, i tak průběžně zveřejňované v zápisech a ve fotogalerii, 

rovněž poděkovala za zajištění dotace na činnost od Statutárního města Kladna, kterou inicioval přítel 

Bernášek.  

Plán činnosti na rok 2023 

Dále přítelkyně Belušová přečetla uvažovaný plán činností na rok 2023. Plán byl v emailu, došel 

současně s pozvánkou a je i zveřejněn na webu. Přítelkyně Belušová vyzvala přítomné, aby dávali 

náměty k přednáškám nebo akcím, obzvlášť během Medových Vánoc. Stejně jako v jiné roky se počítá 

s vyváženým rozpočtem a podáním žádosti o dotaci na akce tak, aby náklady nebyly předmětem 

zvyšování členských příspěvků.  



Zpráva o hospodaření 

Zprávu přítelkyně Jirouškové, která musela nutně odejít, přečetla v zastoupení přítelkyně Čermáková. 

Zpráva obsahovala také výčet majetku včetně jeho aktuálního umístění. Přítelkyně Čermáková navrhla 

z majetku vyřadit sluneční tavidlo poničené krupobitím, které (dle přítele předsedy) na vyřazení přímo 

nedočkavě čeká. Proběhlo hlasování o vyřazení slunečního tavidla. 

Pro: 47, proti: 1, zdrželi se: 0 – návrh vyřazení tavidla byl přijat 

Když už se vyřazovalo z majetku, navrhl Přítel Linhart, coby „generalhead“manager vyvíječů aerosolu, 

vyřazení 2 starých vyvíječů aerosolu. Jeden je úplně na odpis (může být případně v muzeu, a to ještě 

jako neúplné torzo), jeden může fungovat ještě jakž-takž jako záložní (aniž by byl oficiálně v arsenálu).  

Pro: 48, proti: 0, zdrželi se: 0 – nikdo se vyvíječů nezastal a návrh vyřazení byl tak byl přijat 

Při té příležitosti přítel Linhart promluvil o nutnosti vracet kompresory včas, jelikož je pak daleko 

náročnější údržba. Jeden vyvíječ stále chybí. Přítel Linhart diskrétně neuvedl, kdo vyvíječ nevrátil, 

každopádně uvedl, že ten, ke komu mluví, je nepřítomen. Promluva k nepřítomnému členovi však byla 

apelem i na ostatní důvěrníky.  

Vyvíječe máme tři nové, ale prozatím jsou do ZO zapůjčeny. 5 let musí být v majetku OO, pak budu 

moci být ZO.  OO bude opakovaně požádána o postoupení smlouvy o zapůjčení, aby byla ZO schopna 

doložit původ vyvíječů, rovněž nám bude známo datum, ke kterému budou oficiálně převedeny do 

majetku ZO. Přítomní se shodli, že ještě jeden nový vyvíječ by byl dobrý a bude objednán. 

 

Slovo zdravotního referenta 

Přítel Červinka poděloval všem, zejména důvěrníkům a konstatoval, že léčení je čím dál důležitější. 

Úhyny byly nicméně v řádu 10-15 % což je méně, než čekal a je to relativně přijatelné.  

Přítel Červinka dále navrhl navýšení poplatků za léčení takto: fumigace ze 7 Kč na 12 Kč, aerosol z 11 Kč 

na 20 Kč, nátěr plodu z 11 Kč na 20 Kč a doprava na stanoviště za sezónu z 50 Kč na 120 Kč. Na dotaz, 

co je důvodem, odpověděl, že zvýšení cen léčiva jako takového, cen pohonných hmot, ale i značná 

vytíženosti důvěrníků. Vhodnost navýšení poplatků jako symbolického gesta vstříc důvěrníkům, kteří 

svou práci dělají ve volném čase a za stále symbolickou náhradu, podpořila i přítelkyně Belušová, i 

s ohledem na to, kolik si účtují jiné organizace. 

Pro: 46, proti: 0, zdrželi se: 4 – návrh navýšení poplatků byl přijat (dorazili dva další dva členové) 

Odměny 

Na téma odměn konstatovala přítelkyně Belušová, že jediná odměna, kterou vyplácíme, je 4.000 Kč za 

rok Dominiku Klodnerovi. Ostatní činitelé se svých odměn vzdávají. Přítelkyně Belušová dala hlasovat 

pro pokračování odměny pro webmastera do dalšího roku. 

Pro: 49, proti 0, zdrželi se 1 – návrh pokračování odměny byl přijat  

 



Zpráva kontrolní komise 

Přítel Bernášek sdělil za Kontrolní komisi, že proběhla kontrola účetnictví a konstatoval, že v něm 

nebyly shledány žádné nesrovnalosti.  

Dále přečetl dopis přítele Volka adresovaný přítelkyni Čermákové a potažmo kontrolní komisi. Jednalo 

se o 4 body/dotazy týkající se předešlých sporů, ke kterým přítel Volek vyžadoval stanovisko. Přítel 

Bernášek přednesl vyjádření, které je přílohou tohoto zápisu. 

Jako odpověď na čtvrtý bod navrhl výzvu k urovnání sporu a navrhl, aby se stala i součástí usnesení 

z výroční schůze.   

Přítelkyně Belušová k tomu řekla svůj postoj, vylíčila průběh zasedání  předmětného okresní  výboru 

a požadavek členů výboru ZO na svolání mimořádné okresní konference, ke kterému se připojily i ZO 

Slaný, Koleč a Brandýsek. Možnost smíru v této situaci znamená akceptovat své vyloučení pro 

neexistující důvody a to je nepřijatelné. 

Dále se kauza a vhodný postoj KK (případně usnesení) celé výroční schůze diskutovalo až do pauzy na 

guláš. 

Guláš 

V pauze včelaři povečeřeli guláš a zajedli ho jablečným závinem.   

Delegáti na okresní konferenci 

Po přestávce přítel předseda připomněl, že byl podán návrh na svolání mimořádné okresní konference. 

Na ni je potřeba vyslat delegáty naší ZO. Navrženi byli delegáti ve vyšším zastoupení neb není znám klíč 

k určení jejich počtu: Belušová, Linhart, Zdych, Jiroušková, Hes, Bernášek, jako náhradníci Čermáková, 

Nováková, Červinka a Štochl.  

Pro: 41, proti 0, zdrželi se 0 – nominace byla schválena 

Forma časopisu Včelařství 

Přítelkyně Belušová tlumočila podnět, který přišel ze sekretariátu (prostřednictvím CISu). Jednalo se 

o dotaz na předběžný zájem o tištěnou verzi časopisu Včelařství. Elektronická verze bude pro každého 

člena dostupná automaticky, (nicméně není jisté, zda bude umožňovat stahování článků, dle 

původního návrhu to možné nebylo).  Cena papírové verze se bude odvíjet od počtu zájemců o ni.   

O tištěnou verzi projevilo předběžný zájem 10 včelařů z 41 přítomných. 

Diskuse 

Přítel Hes navrhuje deklarovat společný postoj, že přítel Plecitý a přítel Volek ztratili naši důvěru. 

Nesouhlas s někým by dle přítelkyně Belušové neměl být důvodem k vyloučení ze ZO. Nicméně důvěra 

se odhlasovává při vstupu člena do ZO, možnost opačné procedury svou logiku má.  



Přítelkyně Belušová nabídla, že na březnovou schůzi lze přinést vzorek měli k vyšetření na mor včelího 

plodu, který je možno zaslat hromadně do Agroly, což je nejlevnější možnost. Tím by si včelaři ušetřili 

administrativu a poštovné, ale vyšetření si každý včelař tentokrát bude hradit sám.  

Usnesení 

Zapisovatel přečetl návrh usnesení: 
 
Usnesení výroční členské schůze ZO ČSV Kladno konané dne 1. 2. 2023 v Kladně Švermově – rest. 
Kuklík 
(Z počtu 104 řádných členů organizace je přítomno 48 členů, což je 46,153 %, proto není schůze 
usnášeníschopná a po 30 minutách byla vyhlášena náhradní schůze, která již usnášeníschopná jest). 
Členská schůze  
I. Schválila: 

 Zprávu o hospodaření za rok 2022 

 Plán činnosti a rozpočet na rok 2023 

 Zprávu Kontrolní komise za rok 2022 

 Předběžný souhlas se zvýšením příspěvků pro odvod Svazu max. 100 Kč/člena 

 Navýšení poplatků za léčení u fumigace ze 7 Kč na 12 Kč, aerosolu z 11 Kč na 20 Kč, nátěru 
plodu z 11 Kč na 20 Kč a dopravy na stanoviště za sezónu z 50 Kč na 120 Kč. 

II. zvolila  

 Delegáty na mimořádnou okresní konferenci: Dana Belušová, Jindřich Linhart, Otakar Zdych, 
Vladimíra Jiroušková, Aleš Hes, Miroslav Bernášek 

 Náhradníky: Venuše Čermáková, Iva Nováková, Michal Červinka a Marek Štochl. 
III. Ukládá  

 Zajištění, popř. plnění konkrétních úkolů a povinností orgánům, funkcionářům a členům ZO, 
které vyplývají z přijatého zaměření činnosti a rozpočtu ZO. 

 

Přítel předseda dal o tomto usnesení hlasovat.  

Pro: 35, proti 0, zdrželi se 0 – usnesení bylo přijato.  

Zapsal přítel Jan Červený 

Kontrolovali: Iva Nováková, Marek Štochl 

 

 

 


